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§ 13 Profil-, intressent- och korttidsboende rapport                                    
Behov, beställning, finansiering och drift 

Dnr 410-567/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med bifogade utredningsrapporten daterad 2017-05-31 

”Profil- intressent- och korttidsboende- Behov, beställning, 

finansiering och drift ”med dess förslag.      

             

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-31.  

 

I budget 2016 anges att kommunstyrelsen i samråd med berörda 

nämnder och Micasa Fastigheter AB ska genomföra en 

stadsövergripande utredning avseende beställning, finansiering och 

drift av anpassade boenden för äldre i form av profilboenden och 

intressentboenden. Vidare gavs äldrenämnden i uppdrag att i 

samverkan med stadsdelsnämnderna göra en översyn av behovet och 

finansieringen samt placeringen av korttidsboenden.  

 

Äldreförvaltningen redovisar i ärendet de behov av profil-, 

intressent- och korttidsboenden som framkommit under 

utredningen. Under utredningsarbetet har också utvecklingsområden 

identifierats för vilka äldreförvaltningen presenterar ett antal förslag 

till åtgärder. Behoven av platser på dessa boendeformer kommer att 

öka i samband med den demografiska utvecklingen. Äldreomsorgen 

står inför stora utmaningar men genom nya kunskaper, nya 

arbetssätt och organisationsformer utvecklas också verksamheterna 

vilket kan förändra behovsbilden. 

Äldreförvaltningen anser bl.a. att staden, utöver vård- och 

omsorgsboende med demens- eller somatisk inriktning, ska ha ett 

fåtal profilboendeinriktningar. 

Gällande intressentboenden kommer efterfrågan på vård- och 

omsorgsboenden med olika språkliga och kulturella inriktningar att 

öka på sikt. Genom att staden är finskt förvaltningsområde bör 

staden särskilt bevaka behovet av boende för finsktalande liksom 

boenden för samer och tornedalingar om staden utökar 

förvaltningsområdet.  
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Även behovet av korttidsplatser kommer att öka, framför allt som 

stöd för anhöriga som vårdar en närstående.  

Finansieringen av profilboenden, intressentboende och korttidsvård 

kan ske inom given budgetram samt att en ökad samplanering mellan 

stadsdelsnämnder, inom regioner och ibland med hela staden som 

underlag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättyttrande från Alfred 

Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L) med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

” I Utredningen om profil-, intressent- och korttidsboende - rapport 

redovisar förvaltningen för vad som avses med dessa olika 

boendeformer. Därutöver redogör förvaltningen för sin bedömning 

att behovet av platser inom profil-, intressent- och korttidsboenden 

kommer att öka.  

Vi anser att förvaltningen har arbetat på ett förtjänstfullt sätt med 

denna utredning. Vi ansluter oss till förvaltningens slutsats att den 

demografiska utvecklingen kommer att skapa ett ökat framtida 

behov av samtliga ovannämnda boendeformer. De förslag som 

förvaltningen presenterar i utredningen är adekvata.  

Vi vill i sammanhanget göra ett medskick inför det fortsatta 

utredningsarbetet att ta höjd för det redan existerande och ökande 

behovet av enstaka möblerade rum på stadens boenden för de äldre 

som behöver vård i livets slut, palliativ vård. Vid en förväntat kort 

återstående levnadstid är det rimligt att äldre som så önskar kan 

flytta in i ett vård- och omsorgsboende (även stadsövergripande 

profil- eller intressentboende) utan att behöva byta från sitt 

ordinarie boende till vård- och omsorgsboendet.” 
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§ 14   Uppföljning av Lex Sarah rapportering för år 2016 

Äldreförvaltningens dnr 4.1-589/2017  

(Socialförvaltningens dnr 3.1.1-265/2017) 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner redovisningen av inkomna Lex 

Sarah-rapporter under 2016 och överlämnar den till 

kommunfullmäktige. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-08.  

 

I juni 2013 antog kommunfullmäktige riktlinjer för lex Sarah som 

gäller för alla nämnder som bedriver socialtjänstverksamhet och 

verksamhet enligt LSS (Dnr 1025-1033-2012). Socialförvaltningen 

och äldreförvaltningen fick samtidigt i uppdrag att årligen 

sammanställa, och till kommunfullmäktige rapportera, inkomna lex 

Sarah rapporter och anmälningar till Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO).  

Uppföljningar av lex Sarah-rapporteringen i staden ska ge en 

samlad bild av hur rapporteringen utvecklas och ska redovisas till 

kommunfullmäktige varje år. I det gemensamma tjänsteutlåtandet 

presenteras uppföljningen av rapporteringen i stadens nämnder 

under 2016.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 


